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 وفاق قوا برای رفع فیلترینگ
به طور کلی، فیلترینگ اینترنت 
با آزادی بیان در تضاد اســت 
و در دنیــای امــروز می تواند 
به همراه  زیادی  آســیب های 
داشــته باشــد. مفیدی ذاتی در باره ضربه 
فیلترینــگ بــه کســب وکارهای آنلایــن  
گفــت: فیلترینــگ آســیب هایی جدی به 
این حــوزه وارد کرده اســت. تصمیماتی 
ماننــد فیلترینــگ معمولا به نفــع منافع 
خاصی اتخاذ می شــود و در ایــن فرایند، 
توجهی به کســب وکارهای خرد و خانگی 
کــه در فضای مجــازی فعالیت می کنند، 
نشده است. بســیاری از این کسب وکارها، 
به دلیــل عدم اعتمــاد و  حتی بــا وجود 
پیوستن به پلتفرم های جدید نیز نتوانستند 
بــه فعالیت های خــود ادامــه دهند. این 
کارشــناس حوزه  آی تی به بررســی جنبه 
اجتماعــی پرداخــت و گفــت: فیلترینگ 
علاوه بــر نابــودی کســب وکارها، اعتماد 
عمومی را کاهــش داده و نارضایتی را در 
جامعه ایجاد کرده است. وقتی ارتباطات 
و تبــادل اطلاعات مختل می شــود، حس 
آزادی بیان نیز تحــت تأثیر قرار می گیرد و 
بسیاری از افراد فیلترینگ را تهدیدی برای 
آزادی بیــان می داننــد. او ادامه داد: افراد 
مسن تر که با تکنولوژی آشنا نیستند، برای 
استفاده از فیلترینگ یا برای دور زدن فیلتر 
به مهارت هــای دیجیتالی نیــاز دارند که 
بســیاری از افراد این امــکان را ندارند. این 
موضــوع نیز باعث افزایــش نارضایتی در 
جامعه شده است. مفیدی ذاتی  ادامه داد: 
سیاست  فیلترینگ باعث افزایش استفاده 
از VPN و ابزارهای دور زدن فیلتر شده که 
خود نشان دهنده اشتباه بودن این سیاست  
اســت. سیاســت های فیلترینگ خطرات 
زیــادی بــرای جامعه ایجاد کرده اســت؛ 
به ویژه  نوجوانان و حتی کودکان به راحتی 
به این ابزارها دسترســی دارند، چه رایگان 
و چه پولی. این دسترســی آسان می تواند 
آنها را در معرض محتواهای نامناســب و 
خطرنــاک قرار دهد. او با اشــاره به اینکه 
فیلترینگ می تواند به کشــور آسیب هایی 
جدی بزند، گفت: چند سال پیش، سیاستی 
وجود داشــت که قرار بود سیســتم های 
بانکــداری ایرانــی در خارج از کشــور به 
فروش برســند، به ویژه در کشــورهایی که 
به بانکداری اســلامی علاقــه دارند، این 
می توانســت یک دســتاورد بــزرگ برای 
متخصصان و کارشناســان ما باشــد، اما 
فیلترینــگ مانع از تحقق این هدف شــد. 
 به هرحال، دیــروز رئیس جمهور در رابطه 
با  انتظــارات جامعه بــرای بهبود کیفیت 
اینترنت و رفع فیلترینگ در کشــور گفت: 
«در موضــوع اینترنت و رفع فیلترینگ، به 
نگاه مشترک میان سران رسیده ایم و در پی 
حل مشکلات این حوزه هستیم». این  خبر 
در کنــار اخبار مختلفی کــه در هفته های 
گذشته در رابطه با احتمال رفع فیلترینگ 
منتشر شــده، امید به رفع محدودیت های 
گسترده اینترنت را تقویت کرده است و باید 

منتظر خبر خوش رفع فیلترینگ بود.

 تا اینکه مرحوم دکتر محمد مصدق که دکترای حقوق از سوئیس داشت 
و مدتی در زمان نخســت وزیری حســن پیرنیــا وزیر امور خارجــه او بود، 
نخست وزیر شد و  به استناد لایحه اختیاراتی که اخذ کرده بود، رأسا مقرراتی 
از  جمله لغــو دادگاه های نظامی، لایحه قانون کار و تشــکیل بیمه های 
اجتماعی، قانون بازنشســتگی کشــوری، لایحه تشــکیل انجمن های ایالتی و ولایتی، 
قانون استقلال شهرداری ها، اصلاح قانون مطبوعات، قانون تشکیل اتاق های بازرگانی، 
قانون تشــویق صادرات و صدور پروانه بازرگانی، لایحه بانک توسعه صادرات، تشکیل 
شورای عالی فرهنگ، لایحه تشکیل پلیس گمرک، قانون استقلال دانشگاه تهران و نهایتا 
لایحه استقلال کانون وکلا را در ۲۳ ماده، متعاقب لایحه پیشنهادی هیئت مدیره کانون 
وکلا در ۱۰ ماده، در هفتم اسفند ۱۳۳۱ تصویب  و در تاریخ ۱۳۳۱/۱۲/۱۳ به کلیه محاکم 
ابلاغ کرد. در این لایحه، برای نخستین بار کانون وکلا به  عنوان شخصیت حقوقی مستقل 
شــناخته شد و بر اساس آن، هیئت مدیره و هیئت رئیسه کانون از بین وکلای دادگستری 
در انتخابات مشــخص شدند و وزارت عدلیه دیگر در کار انتخابات و اداره کانون، صدور 
پروانه و تمدید وکلا دخالتی نداشــت و هیچ وکیلی را نمی شد از شغل وکالت ممنوع 
یــا تعلیق کرد، مگر به موجب حکم قطعــی دادگاه انتظامی. یک هفته بعد در تاریخ 
۱۳۳۱/۱۲/۲۱، هیئت مدیره کانون وکلا از طرف وکلای دادگستری انتخاب شدند و مرحوم 
سید هاشم وکیل به  عنوان اولین رئیس هیئت مدیره کانون وکلای مستقل انتخاب شد. 
بعد از کودتای ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ که دیگر کانون وکلا مستقل شده بود، به موجب تبصره 
قانون لغو کلیه لوایح مصوب دکتر مصدق ناشیه از اختیارات، لایحه قانونی مربوط به 
اســتقلال کانون وکلای دادگستری مجددا بررســی و در  تاریخ ۱۳۳۳/۱۲/۵ به تصویب 
کمیسیون های مشــترک مجلسین سنا و شورای ملی رســیده و موقتا قابل اجرا شد و  
آیین نامه آن با ۸۹ ماده در تاریخ ۱۳۳۴/۹/۱ تصویب شد. شایان ذکر است برخلاف آنچه 
در افواه عمومی وکلا مشهور شده، اگر چه بزرگانی همچون مرحوم سید هاشم وکیل برای 
استقلال کانون وکلا بسیار تلاش کرده اند، اما از آنجا که ایشان در دوره پانزدهم نماینده 
مردم تهران در مجلس شورای ملی و عضو کمیته مرکزی حزب دموکرات قوام السلطنه 
بوده و بیشتر حامی شاه و قوام بو د و میانه ای با جبهه ملی نداشت، به  دلیل کدورت ها 
و اختلاف های سیاســی اش با دکتر محمد مصدق، باید اذعان کرد مرحوم دکتر لطفی، 
وزیر دادگستری وقت، ارسلان خلعتبری، عضو  هیئت مدیره کانون، دکتر معظمی و دکتر 
شــایگان که هر دو نماینده مجلس بودند، با توجه به موقعیت سیاســی و نزدیکی به 
دکتر مصدق، بیشترین نقش را در تصویب لایحه استقلال کانون وکلا داشته اند. مرحوم 
سید هاشم وکیل تا قبل از لایحه استقلال همواره منتخب وزرای عدلیه از میان ۳۶ نفر 
اول انتخابــات هیئت مدیره کانون  وکلا بود و تا زمانی کــه بر رأس امور کانون وکلا بود، 
نه در جشــن اســتقلال و  نه در مجلات کانون ذکری از مرحوم مصدق به میان نیاورد. 
قبل از انقلاب اســلامی، پس از امکان شــرکت وکلا در دادرسی های ارتش برای دفاع 
از مجرمان سیاسی، وکلای دادگستری وکالت بسیاری از انقلابیون و سران انقلاب را به  
صورت مجانی بر عهده داشــتند و حتی کانون وکلا محل تحصن خانواده های زندانیان 
سیاسی و همافران زندانی بود و هر شب عده ای از وکلا در کنار  تحصن کنندگان می ماندند 
و کانون وکلا نقش پررنگی در آزادی زندانیان داشــت. در ۱۳۵۷/۷/۱۲ که دکتر باهری، 
وزیر دادگستری وقت، برای آشنایی با هیئت مدیره جدید در جلسه هیئت مدیره شرکت 
می کند، اعضای هیئت مدیره به شــدت از مشــکلات مردم، وضع موجود و  محدودیت 
آزادی سیاسی و  اجتماعی و حکومت نظامی انتقاد  می کنند  و  خواستار تعقیب عاملان 
کشتار شهدای ۱۷ شهریور می شوند.  در خرداد ۱۳۵۸ و چند ماه  پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی در ایران، نخستین کنگره سراسری کانون  وکلای دادگستری در کاخ دادگستری 
برگزار شد. سخنرانی انتقادی مرحوم نزیه، رئیس وقت کانون وکلای دادگستری و از سران 
جبهه ملی و مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شرکت نفت در دولت موقت، در این کنگره 
باعث اختلاف شــدید او با مرحوم شهید بهشتی و  سایر مســئولان و نهایتا خروج او از 
ایران شــد. متعاقب اخطارها و تذکرات متعدد، اثاثیه و اموال کانون که در طبقه سوم 
کاخ دادگســتری مستقر بود، بیرون ریخته شــد تا هیئت مدیره وقت محلی را در طبقه 
هشــتم ساختمان ۲۵۰ سعدی شمالی (اداره معاضدت کنونی) خریداری کند و اموال 
کانون را به آنجا منتقل کنند. برخی محاکم با نادیده گرفتن قانون  آیین  دادرسی مدنی و 
کیفری، شرط داشتن پروانه وکالت دادگستری را خلاف شرع و غیرضروری می دانستند  
و  برخــی حضور وکیل در کنار اصیل را زائد  تلقی کــرده و وکالت وکلا را نمی پذیرفتند 
که با پیگیری وکلا و وضع مقررات تا حدود زیادی این مشکلات مرتفع شدند. بیستمین 
دوره انتخابات هیئت مدیره کانون وکلای دادگستری مرکز که قرار بود در تاریخ ۲۴ خرداد 
۱۳۵۹ برگزار شود، با توجه به لایحه قانونی راجع به تصفیه و پاکسازی در کانون وکلای 
دادگستری مصوب شورای انقلاب که چهار روز قبل از آن به تصویب رسیده بود، تا سال 
۱۳۷۶ به تعویق افتاد و  کانون وکلا در این مدت توسط سرپرست منصوب اداره می شد. 
متن ماده واحده به این  شرح بود: «به شــورای سرپرستی وزارت دادگستری اجازه داده 
می شود به منظور پاکسازی در کانون وکلا، هیئتی مرکب از پنج نفر از وکلای دادگستری 
برای تصویب به شورای انقلاب جمهوری اسلامی ایران پیشنهاد کند و تا تصفیه کامل 
در کانون وکلای دادگستری، انتخابات هیئت مدیره جدید  برگزار نمی شود و هیئت مدیره 
فعلی کانون وکلای دادگستری کماکان اختیارات قانونی خود را دارا خواهد بود. تبصره 
۱- مدت اختیار این هیئت از تاریخ شروع به کار شش ماه خواهد بود. سایر قوانین مغایر 
این قانون ملغی اســت». اگر چه هنوز لایحه قانونی استقلال کانون  وکلای دادگستری 
معتبر و  لازم الاجراســت، امــا با تصویب قانون کیفیت اخذ پروانه وکالت دادگســتری 
مصوب ۱۳۷۶/۰۱/۱۷ مجلس شــورای اسلامی که انتخابات کانون وکلا زیر نظر دادگاه 
عالی انتظامی قضات برگزار می شود و آیین نامه ۱۴۰۰/۴/۲ مصوب قوه قضائیه به  عنوان  
ناسخ و  جایگزین آیین نامه ۱۳۳۴ و قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار و مقررات 
دیگر، همچنین با ایجاد مرکز وکلا، کارشناســان و مشاوران قوه قضائیه با تصویب ماده 
۱۸۷ قانون برنامه ســوم توسعه در ســال ۱۳۷۹، اســتقلال کانون و وکلا و اداره آن با 

چالش های زیادی مواجه شده است.

سخنگوی وزارت خارجه با تکیه بر سه اصل عزت، حکمت و مصلحت و با اشاره به روابط ایران و اروپا:

آماده گفت و گو هستیم
گزارش یادداشت

سیـاستسیـاست

 شــرق: روز گذشته، نشســت خبری ســخنگوی وزارت خارجه 
درباره اخبار وضعیــت جنگ غزه و احتمال آتش بس در لبنان، 
روابط پــر از چالش اروپا با ایران و ادامه تحریم های اروپایی ها، 
واکنــش ایران به این چالش ها، بررســی احتمال آغاز مذاکرات 
ایران و آمریکا و شــروط ایــران در این زمینه و مــواردی از این 
دســت برگزار شد. «اســماعیل بقائی» در نشست خبری دیروز 
در پاســخ به این ســؤال که تفاوت مذاکرات آتــی ایران و اروپا 
بــا مذاکرات قبلی که به شکســت انجامید چــه خواهد بود و 
اینکه ایران چقدر حاضر اســت در جریان این مذاکرات از منافع 
و خواسته های خود عقب نشــینی کند، گفت: طبیعی است که 
ما هیــچ گاه از منافع و مصالح خود کوتــاه نمی آییم و هرگونه 
مذاکره باید منصفانه و معقول و با درنظرگرفتن مصالح و منافع 
طرفین باشد. او ادامه داد: من مذاکره را به مذاکره قدیم و جدید 
تقسیم نمی کنم. هرگونه مذاکره ای پیشینه خود را دارد و عموما 
مذاکرات تداوم مذاکراتی است که در گذشته انجام شده است. 
بقائی افزود: مهم این اســت که در مذاکراتی که انجام  می شود 
تجربیات گذشته مورد توجه قرار بگیرد و چراغ راه آینده باشد.

پیشگام قطع روابط با مراکش نبوده ایم
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به ســؤالی 
دربــاره اخبار منتشرشــده مبنی بر دیدار نماینــده امنیتی ایران 
بــا مقامات مراکش در پایتخت این کشــور عربــی و آفریقایی 
و اقدامات انجام شــده برای آغــاز روابط بین دو کشــور ایران 
و مراکــش گفت: ایران همیشــه از بهبود و گســترش روابط با 

کشورهای همسایه و اسلامی استقبال کرده 
اســت. او خطاب به خبرنگار پرسش کننده 
گفــت: در رابطــه با موضــوع خاصی هم 
که ســؤال کردید، تاریخچه روابط ما روشن 
اســت. ما پیشــگام قطع روابط نبوده ایم و 
بدیهی است که در راستای پیشبرد سیاست 
همســایگی برای بهبود روابط با کشــورها 
برمبنای عزت، حکمت و مصلحت و منافع 
ملی کشــور و همچنین مصالح کشورمان، 

منطقه و جهان اسلام اقدام می کنیم.

کانال ارتباطی بین ایران و آمریکا دفتر حافظ 
منافع این کشور در تهران است

بقائــی همچنین در پاســخ به ســؤالی 
مبنی بر اینکه «آیا از سوی تیم معرفی شده ترامپ اقدامی برای 
تعامل با ایــران صورت گرفته و ارتباطی در ایــن زمینه برقرار 
شده است؟» اظهار کرد: کانال ارتباطی بین ایران و آمریکا دفتر 
حافظ منافع این کشــور در تهران است. این کانال از قبل وجود 

داشته است و کماکان برای رد و بدل پیام ها وجود دارد.

با حســن نیت آماده مذاکــره با اروپا براســاس عزت، حکمت و 
مصلحت هستیم

ســخنگوی وزارت امــور در پاســخ بــه این ســؤال که اگر 
مذاکراتی بین ایران و اروپا انجام شــود، ایــن مذاکرات در چه 
حوزه هایــی خواهد بود، گفت: ما در حاشــیه مجمع عمومی 
ســازمان ملل متحد در مورد موضوعاتی که مــورد نگرانی و 
علاقه طرفین بود، با اروپایی ها صحبت کردیم. او افزود: دامنه 
موضوعاتــی که بین ما و کشــورهای اروپایی در نیویورک مورد 
صحبت قرار گرفــت، موضوعات متعددی بــود و در ادامه با 
همین حســن نیت و رویکرد آماده هســتیم که با درنظر گرفتن 
منافــع ملی و ســه اصل عزت، حکمــت و مصلحت رایزنی و 

گفت وگو کنیم.

سفر لاریجانی به سوریه و لبنان پیام مشخصی داشت
ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاســخ به سؤالی درباره 

سفر علی لاریجانی به سوریه و لبنان و اینکه آیا وزارت خارجه 
در جریان این سفر بوده است، خطاب به خبرنگار پرسش کننده 
گفت: خبر این ســفر را خــود من اعلام کردم. او افزود: ســفر 
ایشان نشانه اســتفاده از همه ظرفیت های کشور برای پیشبرد 
اهداف دیپلماسی جمهوری اسلامی ایران است. بقائی گفت: 
حضور در لبنان و ســوریه به عنوان دو کشــور پیشتاز و پیشگام 
در جلوگیری از توسعه طلبی رژیم صهیونیستی پیام مشخصی 
را داشــت؛ پیامــی مبنی بر حمایت قاطع و مســتمر جمهوری 
اســلامی ایران از مردم و مقاومت لبنان و سوریه دربرابر تداوم 
تجــاوزات و تحــرکات جنگ افروزانــه رژیم صهیونیســتی در 

منطقه.

برخی کشورهای اروپایی بر ادامه روند تقابل تأکید دارند
بقائی در پاســخ به سؤالی درباره تصمیم احتمالی اتحادیه 
اروپا برای تحریم خطوط کشتیرانی ایران در روز دوشنبه گفت: 
حتما هر کنش نامناســبی علیه منافع ایران با واکنش متقابل 
ایــران مواجه خواهد شــد. او در ادامه تصریــح کرد: اقدامات 
ایذایی طرف هــای مقابل در تحریم هــای بخش های مختلف 
اقتصادی ایران، بی پاســخ نمی ماند. سخنگوی وزارت خارجه 
گفت: هفته قبل هم اشــاره شــد که در شــرایطی که مقامات 
اوکراین خودشــان اذعان دارند به اینکــه ادعاهای مربوط به 
انتقال موشــک بالســتیک از ایران به روســیه صحت نداشته، 
انتظــار می رفت که مقامات اروپایی در اقدامات تحریمی قبلی 
خــود علیه ایران کــه برمبنای این ادعا بــوده تجدیدنظر کنند. 

بقایی افزود: به نظر می رسد برخی کشورهای اروپایی بر ادامه 
روند تقابل تأکید دارند که این موضوع به نفع هیچ کس نخواهد 

بود.

طرح های آمریکا در منطقه در مسیر گسترش و ترویج جنایت رژیم 
صهیونسیتی بوده است

سخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران همچنین 
در پاســخ به سؤالی در باره طرح منتشرشده در برخی رسانه ها 
بــه عنوان طرح آمریکا برای آتش بــس در لبنان گفت: عموما 
مداخلات و طرح های آمریکا در امور منطقه با عناوین گوناگون 
طرح های یک طرفه و در مســیر گسترش و ترویج جنایت رژیم 
صهیونســیتی بوده اســت. او ادامه داد: ما مطمئن هستیم که 
مــردم لبنان و مقاومت این کشــور خودشــان مصالح و منافع 
خودشــان را تشــخیص می دهند و در مورد هر طرحی که در 
ارتبــاط با توقف جنایات رژیم صهیونیســتی مطرح می شــود 
خودشان منافعشــان را تشــخیص می دهند و ایران به عنوان 

حامی مقاومت در کنار آنهاست.

هیچ وقت بخشی از منازعه اوکراین نبوده ایم
سخنگوی وزارت خارجه همچنین درباره اخبار منتشرشده 
مبنی بــر اینکه آمریکا موشــک های دوربــرد در اختیار اوکراین 

قرار داده اســت، گفت: ما هیچ وقت بخشی از منازعه اوکراین 
نبوده ایــم و معتقدیم یکی از دلایل پیچیده شــدن این منازعه 
همین مداخلاتی اســت که از طرف برخی از کشورهای غربی 
در این بحران  انجام می شــود. بقائی گفــت: موضع اصلی ما 
این اســت که طرف های درگیــر باید از طریق مســالمت آمیز 
و گفت وگــو بحــران را حل کنند و خواســته ما از کشــورهای 

فرامنطقه این است که به این منازعه دامن نزنند.

هیچ مذاکره ای در خلأ صورت نمی گیرد
ســخنگوی وزارت خارجه درباره ســفر گروســی به ایران 
و همچنین موضوع مذاکرات هســته ای گفــت: ما در رابطه با 
موضوع هسته ای هیچ وقت مذاکره را ترک نکردیم. در تمام این 
ســال ها بحث درمورد مباحث مرتبط با رفع تحریم ها و احیای 
برجام وجود داشــته و طبیعی است که هیچ مذاکره ای در خلأ 

صورت نمی گیرد، به ویژه درباره موضوع هسته ای.

با توجه به عملکرد و رفتار دولت آمریکا حرکت های خود را در آینده 
تنظیم خواهیم کرد

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در 
پاسخ به ســؤالی مبنی بر اینکه وزیر خارجه کشورمان چندین 
 بار اعلام کــرده که اگر منافع ما ایجاب کنــد، اقدام های لازم 
را دربــاره گفت وگو با آمریــکا انجام خواهیــم داد. آیا بدون 
ارتباط گرفتن با تیم رئیس جمهور جدید آمریکا، ولو غیررسمی 
و با واســطه می توان فهمید که منفعتی در مذاکره هست یا 
نه، گفــت: فکر نمی کنم تقلیــل و تحدید 
مســائل ایــران و آمریــکا به یــک دوره یا 
فرد خاص یا انتخابات مشــخص، رویکرد 
تحلیــل  و  شــناخت  در  واقع گرایانــه ای 
روابط دو کشور باشد. بقائی افزود: سابقه 
تلــخ رابطــه بین ایــران و آمریکا ســابقه 
هفت دهه ای اســت. متأســفانه در طول 
این ســال ها و دهه ها هیچ حســن نیت و 
تلاش جدی بــرای جبران، تعدیل یا ترمیم 
این رفتارهای ناصواب دیده نشــده اســت 
و برعکس، عملکــرد دولت های مختلف 
آمریــکا نشــان داده بر رویکــرد خصمانه 
خود با ابزار تحریم، فشــار و کمک نظامی 
به دشمنان ایران و استفاده از همه ابزارها 

برای آزردن مردم ایران افزوده اند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: این گزاره که 
مــا عملکرد دولت هــای مختلف آمریکا را مبنــای ارزیابی و 
تصمیم گیری در رویکردهای آتی قرار خواهیم داد، یک جمله 
کلیشه ای نیســت، بلکه مبتنی بر یک انگاره و محاسبه دقیق 
از منافع ملی خودمان و شــناخت فضای بین الملل و محیط 
پیرامونی اســت. او خاطرنشــان کرد: کماکان مــا با توجه به 
عملکــرد و رفتار دولت آمریکا حرکت هــای خود را در آینده 

تنظیم خواهیم کرد.

روابط بسیار خوب ما با دولت سوریه کماکان ادامه خواهد یافت
این دیپلمات ارشــد ایرانــی درباره بحــث کاهش تعداد 
مستشــاران نظامــی ایــران در ســوریه و اظهــارات خاجی، 
دیپلمات ارشــد ایرانی، با یک رسانه روس مبنی بر اینکه ایران 
برنامــه ای برای افزایش مستشــاران خود در ســوریه ندارد، 
گفت: من حرف های آقای خاجی را باید دقیق چک کنم، ولی 
احتمالا این پاسخ ایشان در پاسخ به طرح شک و شبهه هایی 
اســت که درخصوص نحوه یا ادامه روابط خوب و راهبردی 
بین ایران و سوریه مطرح شده بود و فکر می کنم جواب ایشان 
روشن بود که حمایت ایران از مقاومت و روابط بسیار خوب ما 

با دولت سوریه کماکان ادامه خواهد یافت.
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